
Terugblik op 2023 en vooruitblik 2024 
Zoals gebruikelijk werd aan het eind van het jaar een vrijwilligersbijeenkomst 
gehouden in de Oudheidkamer. Dit om in gezellige sfeer terug te blikken op het 
afgelopen jaar en vooruit te kijken in het komende jaar. 
2023 was een jaar met veel activiteiten van Oud Woudenberg. Dit kon allemaal dankzij 
de steun van onze donateurs en de inzet van onze vrijwilligers. 

 

Donateurs, vrijwilligers en bestuur 
Oud Woudenberg heeft per 1 januari 2024 704 donateurs, 4 meer als een jaar 
geleden. Fijn dat zoveel mensen ons werk waarderen en ondersteunen. Het 
donateursuitje was in 2023 naar Donselaar Tenten. Er zijn 62 vrijwilligers actief op 
velerlei plaatsen bij Oud Woudenberg. In oktober 2023 brachten we met onze 
vrijwilligers een bezoek aan Oud Renswoude en de Koepelkerk in Renswoude. Na dit 
bezoek was er een gezellig samenzijn bij Annie Robbertsen. 
Het bestuur kwam 6 keer bijeen. Belangrijke agendapunten waren: het digitaliseren 
van ons archief, de veranderingen van de automatisering en het bespreken en 
organiseren van de vele activiteiten. Ook de discussie met de gemeente over de 
toekomst van het Cultuurhuis had alle aandacht. 



Op 10 juni 2023 werd Ody 
Honders benoemd tot 
Haan van het Jaar. Een 
prachtige onderscheiding 
vanwege zijn grote 
verdienste voor de 
gemeenschap in 
Woudenberg o.a. voor 
Stichting Oud 
Woudenberg.  
 

Activiteiten in 2023 
Het Historisch Kijkcafé was ook in 2023 weer een groot succes. In februari werd de 
film Sanne getoond. Sanne is een theaterstuk wat een jaar eerder werd georganiseerd 
in een buitentheater aan De Steeg. Door de grote belangstelling werden er 4 

bijeenkomsten gehouden. De film werd 
kosteloos ter beschikking gesteld door de 
organisatie van het theater, waardoor we – 
omdat wel entreegeld werd gevraagd - een 
mooi bedrag aan de Voedselbank 
Scherpenzeel Woudenberg konden 
overhandigen. Van de voorstellingen van 
Sanne afgelopen herfst kon een bedrag 
worden overhandigd aan Stichting 
Vrienden van Groenewoude. 
In april vertelde Jansje over de historie van 
verschillende verenigingen en ze deed dat 
met haar gebruikelijke humor. In september 
hield Jan van Egdom een interessante 
inleiding over de Grebbelinie. Jan is ook 
gids bij Grebbelinie in het Vizier   

Tijdens de Historische Avond in maart stond de Buurtvereniging ‘t Spoor en het 
spoorkoor Op Stoom centraal. De belangstelling was zo groot dat we 2 avonden bij 
Hotel Schimmel moesten organiseren. Prachtige avonden. 



Er werden weer veel Dorpswandelingen gehouden door het dorp. En ook dit jaar weer 
met succes. De fietstochten naar Kamp Amersfoort en de wandeling naar het 
Schijnvliegveld onder leiding van Johan 
de Kruijff waren indrukwekkend. 
De Open Monumentendag was een 
groot succes dankzij de inzet van veel 
vrijwilligers op de verschillende locaties 
en een goede samenwerking met de 
gemeente. Er waren veel bezoekers op 
de zes locaties: de Pyramide van 
Austerlitz, Boerderij Klein Geerestein, 
het Oude Stationsgebouw en de 
Buurtvereniging t Spoor, Museum 
Grebbelinie in het Vizier, het 
gemeentehuis en het Cultuurhuis. Het 
was bijzonder druk. Op sommige 
plaatsen kwamen die dag wel 1000 
bezoekers. Een topdag. 
De herfst stond in het teken van 
Landgoed Lambalgen, te beginnen met 

een mooie wandeling over het landgoed en de Grebbelinie. Vervolgens is begin 
november de expositie over het landgoed geopend door Johan Lagerweij en als 
afsluiting de Historische Avond waar over de historie en het landgoed werd verteld 
door Joan Patijn en Henk van Woudenberg. Alles in goede samenwerking met de 
familie Patijn.   



Door een nieuw automatiseringssysteem is het mogelijk dat onze gegevens allemaal 
opgeslagen worden in de Cloud. Die ombouw heeft het afgelopen jaar veel energie 
gekost. Ook is het afgelopen jaar veel informatie gedigitaliseerd. 
Een grote opsteker was het mooie bedrag wat we mochten ontvangen van de Rabo 
ClubSupport. Omdat veel mensen in deze actie op Oud Woudenberg hebben gestemd 
kregen we een bedrag van € 2.235,56 overhandigd. 
Na 10 jaar is Ody Honders gestopt met zijn wekelijkse bijdrage als Ot Beigelstein in de 
Woudenberger. In die tijd heeft hij de historie van Woudenberg op een bijzondere 
manier voor het voetlicht weten te brengen. En niet te vergeten de boeken van zijn 
hand: “Woudenberg, reis door de tijd” en “Zicht op Huize Laanzicht & Huize Nieuwoord 
en zijn bewoners”. Een bijzondere prestatie. Het eerstgenoemde boek ik volledig 
uitverkocht. Het tweede boek is nog voorradig en is een aanrader om in huis te 
hebben. 
Samen met de redactie van de Woudenberger is Vrogger gestart. Hiermee worden 
historische beelden van Woudenberg weer op een geheel andere manier naar voren 
gebracht. Janny Goemaat hield het afgelopen jaar weer verschillende interviews en 
schreef daarover als Jansje in Letop Woudenberg. 
Het tijdschrift Oud Woudenberg werd 3 keer bij u thuis bezorgd.  
Oud Woudenberg mocht tijdens de nieuwjaarsreceptie van de gemeente begin 2024 
optreden als gids van ons monumentale gemeentehuis. Mooi om te doen en fijn dat we 
als Oud Woudenberg ook hierin een rol hadden. 

 

Het Cultuurhuis 
In 2024 zal de gemeenteraad een besluit nemen over de toekomst van het 
Cultuurhuis. Er zal worden gekozen uit 2 opties: het Cultuurhuis beperkt verduurzamen 
of een geheel nieuw Cultuurhuis bouwen, eventueel gecombineerd met woningen. Oud 
Woudenberg is samen met de andere gebruikers van het Cultuurhuis intensief 
betrokken in het voortraject. We hopen ook in de toekomst een mooie plek in het 
Cultuurhuis te houden of te krijgen waar we goed bereikbaar en goed zichtbaar zijn. 
 

Onze plannen voor 2024 
In februari start het Historische Kijkcafé met een presentatie over landgoed Geerestein 
door Job van der Mijl.  



In april zal Wim Schimmel spreken over het gebied van Woudenberg dat in 1960 
middels een grenswijziging bij de gemeente Scherpenzeel kwam. 
De eerste Historisch Avond is gepland op woensdagavond 24 april bij Reinaerde, 
locatie De Heygraeff. De Heygraeff bestaat in 2024 65 jaar. Om de verwevenheid 
tussen de Heygraeff en het dorp onder de aandacht te brengen, zal de geschiedenis 
van de plek en de (ontwikkeling van de) zorg op een mooie manier aan bod komen. 
Het zal een mooie en bijzondere avond worden en wij zijn blij dat we op deze 
bijzondere locatie een stuk verleden en heden kunnen belichten. 
 
Er staan weer veel dorpswandelingen op de agenda en we hopen weer aanwezig te 
zijn op Haantjesdag en andere activiteiten in het dorp.   
In de Oudheidkamer willen we meer informatie geven bij de verschillende 
onderwerpen. We nemen deel aan een project, gesubsidieerd door de provincie 
Utrecht, waardoor het mogelijk is dat er met een QR code informatie wordt verstrekt. 
En uiteraard willen we meer van ons archief digitaliseren zodat we de informatie die we 
hebben beter kunnen verspreiden. Dus weer volop werk aan de winkel. 
 

Dank  
Dat alles kan alleen door de inzet van de vele vrijwilligers, die onderzoeken, gastvrouw 
en gastheer zijn, archiveren, schrijven, digitaliseren, automatiseren, ons blad 
rondbrengen, kortom allen die ons helpen. En dat kan ook alleen met uw steun als 
donateur. Ook bedrijven ondersteunen ons middels advertenties of sponsoring van een 
bijeenkomst. We zijn blij met al deze ondersteuning en inzet van iedereen en we 
hopen weer op een mooi jaar 2024. 
 
Het bestuur  


